



## MIDDLE EAST PARTNERSHIP INITIATIVE (MEPI) LOCAL GRANTS PROGRAM

**DEADLINE: April 17, 2015**

### Background information about MEPI

The U.S.-Middle East Partnership Initiative (MEPI) offers assistance, training, and support to groups and individuals striving to bring positive change to the Middle East and North Africa. MEPI supports projects, partners with civil society organizations, community leaders, youth and women activists, private sector groups, and others to advance their efforts to foster positive changes in their societies. For more information about MEPI programs visit [www.mepi.state.gov](http://www.mepi.state.gov).

### Funding Opportunity Description

The Local Grants Program serves as MEPI's most direct means of supporting organizations and individuals in the Middle East and North Africa. These grants are designed to:

- Promote positive change, advocacy, and civic activism;
- Strengthen civil society;
- Support citizens' efforts to achieve economic, social, and political empowerment;
- Expand opportunities for women and youth;
- Strengthen the rule of law and democratic governance;
- Develop independent media; and
- Help communities work alongside governments in shaping their own futures.

***Added consideration will be given to those projects that seek to support Small-Medium Enterprise (SME) development through efforts to remove constraints to their development.***

### The amount of funding

Local grants are generally for projects from \$25,000 to \$150,000, although there is flexibility for grants outside of this range.

Projects are usually funded for one year, but the project period can be a minimum of three months and up to two years if a longer or shorter time period would yield more significant or better results. MEPI can award a grantee additional funding and extend the period of performance beyond the initial project and budget period, on a noncompetitive basis, subject to availability of funds, satisfactory progress, and a determination that continued funding would be in the best interest of the U.S. Government.

### Eligibility Information

Eligible applicants include local representatives of civil society, non-profit organizations, community groups, non-governmental organizations, professional associations, private sector organizations, and universities.

### Application and Submission Information

#### How to Apply

Applicants interested in MEPI Local Grants funding must complete and submit the following four documents:

- **Application for Federal Assistance Form (SF-424)**
- **Project Narrative**
- **Budget Narrative**
- **Budget Information Forms (SF-424a)**

All submissions must include these components, and must be submitted in English. To prepare these documents, please go to [mepi.seiservices.com/LocalGrants](http://mepi.seiservices.com/LocalGrants). This website will assist you in preparing and submitting your proposal.

#### Submitting an Application:

**To submit your application, please follow the steps below:**

1. Review all four of the completed application documents (listed above) for accuracy, making any necessary changes.
2. Print, sign, and scan a copy of the **Application for Federal Assistance (SF-424)**. Please **note:** A signature is required.
3. Send all four documents via email to the U.S. Embassy at [MEPIRabat@state.gov](mailto:MEPIRabat@state.gov). **If you are**

**unable to email the documents, please contact the U.S. Embassy to discuss other delivery options.**

### Allowable Project Activities:

Local grant applications that are often selected for funding include, but are not limited to:

- Community-level activities that provide practical experience in democratic processes and encourage and strengthen civic action and advocacy;
- Public education and awareness-building activities;
- Networking and advocacy campaigns that promote citizen rights and interests;
- Professional workshops, meetings, or training events, which are an integral part of and contribute to the overall project (note: ideally, the training should be a means to an end, not the sole purpose of the grant); and/or
- Capacity-building for civil society organizations/nongovernmental organizations.

### Application Review and Selection Process

A MEPI Committee at the U.S. Embassy reviews all local grant proposals; the MEPI regional office in Morocco processes and negotiates the awards. **Current proposal deadline is April 17, 2015. For the most up-to-date information, applicants should check the U.S. Embassy website before preparing their submission.** Only the most competitive proposals will be selected for consideration.

For more information about MEPI

<http://mepi.seiservices.com/LocalGrants>



<http://www.facebook.com/USEmbassyRabat>

U.S. Embassy MEPI Information:

[MEPIRabat@state.gov](mailto:MEPIRabat@state.gov)

<http://rabat.usembassy.gov/>



<http://www.facebook.com/USMEPI>

For general information about MEPI programs visit

[www.mepi.state.gov](http://www.mepi.state.gov)



**INITIATIVE DE PARTENARIAT USA-  
MOYEN-ORIENT (MEPI)  
PROGRAMME DE SUBVENTIONS LOCALES**

**La date limite: le 17 avril 2015.**

**À propos du MEPI:** l'Initiative de partenariat USA-Moyen-Orient offre assistance, formation et soutien aux groupes et personnes souhaitant apporter le changement au Moyen-Orient et en Afrique du Nord. Le MEPI soutient, dans le cadre d'un partenariat, les efforts des organisations de la société civile, des leaders de la communauté, des femmes et des jeunes militants, des groupes du secteur privé et autres, afin de les aider à apporter un changement positif dans la société. Pour en savoir plus sur les programmes du MEPI, visitez [www.mepi.state.gov](http://www.mepi.state.gov).

**Description de l'opportunité de financement:**

Le programme de subventions locales est le moyen le plus direct permettant au MEPI de soutenir les organisations et les personnes au Moyen-Orient et en Afrique du Nord. Ces subventions sont conçues pour :

- Promouvoir le changement positif, les activités de sensibilisation et l'activisme civique ;
- Renforcer la société civile ;
- Soutenir les efforts des citoyens en matière d'autonomisation économique, sociale et politique;
- Développer les opportunités pour les femmes et les jeunes;
- Renforcer l'État de droit et la gouvernance Démocratique;
- Développer des médias indépendants; et
- Permettre aux communautés de travailler avec les gouvernements afin de façonner leur avenir.

**Une considération spéciale sera accordée aux projets déployant des efforts visant à éliminer les contraintes qui s'opposent au développement des petites et moyennes entreprises (PME).**

**Le montant du financement:**

Les subventions locales sont généralement pour des projets allant de \$25,000 à \$150,000, bien qu'il y ait flexibilité pour des subventions en dehors de cette fourchette. Les subventions sont souvent financées pour une période d'un an, mais la durée du projet peut être de trois mois minimums à deux ans maximums, s'il s'avère qu'une période plus longue peut apporter de meilleurs résultats. Le MEPI peut accorder une subvention supplémentaire au bénéficiaire et prolonger la durée au-delà de la période initiale, sur une base non concurrentielle, et sous réserve de disponibilité des fonds, d'une progression satisfaisante et en supposant que le financement supplémentaire soit dans l'intérêt du gouvernement américain.

**Information relatives à l'admissibilité:**

Les candidats admissibles incluent les représentants de la société civile, les organisations à but non lucratif, les groupes communautaires, les ONG, les associations professionnelles, les organisations du secteur privé et les universités.

**Informations relatives à la demande et à son envoi:**

**Comment faire une demande**

Les candidats qui souhaitent obtenir une subvention locale du MEPI doivent remplir et envoyer les quatre documents suivants :

- **Le formulaire de demande d'aide fédérale (SF-424)**
- **La description du projet**
- **La description du budget**
- **Le formulaire d'information budgétaire (SF-424a)**

Chaque candidature doit inclure ces documents, et doit être rédigée en anglais. Pour préparer ces documents, rendez-vous sur [mepi.seiservices.com/LocalGrants](http://mepi.seiservices.com/LocalGrants). Le site Web vous aidera à préparer et présenter votre projet.

**Faire une demande**

**Pour faire une demande, veuillez suivre les étapes suivantes :**

1. Vérifiez l'exactitude des quatre documents de demande remplis (figurant ci-dessus) et apporter les changements nécessaires.

2. Imprimez, signez et scannez **le formulaire de demande d'aide fédérale SF-424. Remarque : le document doit être signé.**

3. Envoyez les quatre documents par e-mail à l'Ambassade des États-Unis au: [MEPIRabat@state.gov](mailto:MEPIRabat@state.gov). **Si vous ne pouvez pas envoyer les documents par e-mail, veuillez contacter l'Ambassade des États-Unis pour discuter autres options d'envoi.**

**Activités autorisées dans le cadre du projet:**

Les demandes de subventions locales qui sont bien souvent choisies en vue d'être financées incluent, sans s'y limiter :

- Les activités à l'échelle de la communauté, qui apportent une expérience pratique des processus démocratiques, et qui encouragent et renforcent l'action civique et le plaidoyer;
- Éducation publique et activités de sensibilisation;
- Campagnes de réseautage et de plaidoyer en faveur des droits et des intérêts des citoyens;
- Ateliers, réunions ou événements de formation à caractère pratique et professionnel, faisant partie intégrante du projet global et y contribuant (remarque: dans l'idéal, la formation doit être un moyen d'atteindre un objectif, et non pas le seul objectif de la subvention) ; et/ou
- Renforcement des capacités pour les organisations de la société civile et les ONG.

**Processus d'examen et de sélection des candidatures:**

Un comité du MEPI à l'Ambassade des États-Unis examine toutes les propositions, le bureau régional du MEPI se charge du traitement et de la négociation des subventions. **La date limite pour soumettre les projets est le 17 avril 2015. Pour plus d'information, les candidats doivent vérifier le site de l'Ambassade des États-Unis avant de préparer leur soumission.** Seules les propositions les plus intéressantes seront sélectionnées pour examen complémentaire.

**Pour plus d'information sur le programme MEPI**

<http://mepi.seiservices.com/LocalGrants>



<http://www.facebook.com/USEmbassyRabat>

Information sur le programme MEPI, Ambassade des États-Unis d'Amérique à Rabat:

[MEPIRabat@state.gov](mailto:MEPIRabat@state.gov)

<http://rabat.usembassy.gov/>



<http://www.facebook.com/USMEPI>

Pour des informations général sur le programme MEPI  
consulter [www.mepi.state.gov](http://www.mepi.state.gov)